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Kérdés

„Mikor szűnik meg az Országos Mentőszolgálat mesterségesen előidézett
„versenyhátránya" a betegszállítás piacán?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani dr . Molnár Lajos egészségügyi miniszterhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

A szakmai közvélemény is jelentős megdöbbenéssel vette tudomásul intézkedését az
Országos Mentőszolgálat azonnali 10 %-os létszámleépítésével kapcsolatban . A rendelet
végrehajtásának lehetetlensége hamarosan beigazolódott. Az írásban is felajánlott segítségünk
nélkül felállított bizottság is a fokozatos végrehajtást tűzte ki célul munkája során úgy, hogy
az egyes intézkedések hatását tanulmányozza .

Szeptember második hetétől olyan rendelkezést hoztak az Országos Mentőszolgálatnál,
amelynek alapján a következő napra, napokra kért betegszállítások listáját a betegszállító
szervezetekkel, azaz a magánvállalatokkal minden nap egy megadott időpontig ismertetni
kell. Ez úgy zajlik, hogy az Országos Mentőszolgálat szolgálatvezetője - közpénzen- felhívja
az adott szolgálatokat, s elmondja a következő napra esedékes betegszállítások összes
paraméterét. A magánvállalkozás ezek közül kiválasztja a kapacitásának, gazdasági
érdekeinek megfelelőt, s visszajelez az Országos Mentőszolgálatnak . Következőkben a
maradék betegszállítás végrehajtása marad az OMSZ feladata .

Tisztelt Miniszter úr!

Az intézkedés a magánszolgáltatók számára hivatalossá teszi a feladatok közüli válogatást, a
„mazsolázást", azt, hogy a gazdaságilag is legoptimálisabb feladatot hajtsák csupán végre . A
közpénzen működtetett Országos Mentőszolgálat így a gazdaságilag legkevésbé kifizetődő
feladatokat kénytelen végrehajtani, miközben mesterségesen nyereséget biztosít a
magánvállalkozóknak. A közpénzek hűtlen kezelésének gyanúja is felvetődik! Az már csak
filléres ügy az előzőekhez képest, hogy a feladatok „kiajánlása" az állam saját
telefonköltségén történik .



Tisztelettel kérdezem, hogy a betegszállítás piacán mikor szűnik meg a közpénzből
működtetett Országos Mentőszolgálat mesterségesen előidézett „versenyhátránya"?

Avagy a korábbi, jól bevált privatizációs recept szemtanúi lehetünk itt is : az államot
mesterséges hátrányba hozzák, az infrastruktúrához potom pénzért hozzájutók pedig a
finanszírozást majd úgy változtattatják, hogy a tevékenység végzése immáron nyereséges
legyen. Erre persze már magánkézbe átjátszották a tevékenység végzéséhez szükséges
eszközöket. Bebizonyosodik tehát ismét, az állam rossz tulajdonos, s a többszörösen
megemelt pénzből - jelentős egyéni nyereséget is biztosítva - tán még a tevékenység
végzésének hatásfoka is javítható! Ez utóbbi dicsérendő dolog akkor, ha ez a köz számára a
leggazdaságosabban történik. A jelen eset viszont a közvagyon elherdálásának gyanúját veti
fel!

Remélhető-e tisztelt Miniszter úr, hogy az Ön irányítása alatt működő egészségügyben sem
ez, sem az előzőhöz hasonló eset nem fordulhat elő?

Megnyugtató válaszát előre is köszönöm!

Szombathely, 2006 . szeptember 22 .

Dr. Puskás Tivada
Kereszténydemokrata Né árt
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